
FINANCIAL AID

WAYNE STATE UNIVERSITY TRAVEL SUPPORT PROGRAMME

Wayne State University Archives of Labour and Urban Affairs is pleased to announce a travel support programme. The awards of up to \$700 per person are made possible through a grant from the Henry J. Kaiser Family Foundation of Menlo Park, California. For further information, please contact: Philip P. Mason, Archives of Labour and Urban Affairs, Walter P. Reuther Library, Wayne State University, Detroit, Michigan 48202. USA

AMERICAN ANTIQUARIAN SOCIETY

A new residential fellowship for research on topics having to do with America in the eighteenth century will be offered in 1989-90 with joint funding by the American Antiquarian Society (AAS) and the American Society for Eighteenth-Century Studies (ASECS). Stipends of \$800 per month will be offered for research fellowships in the library of the AAS in Worcester, Massachusetts. The library is recognized as the strongest anywhere in the world for books, pamphlets, broadsides, almanacs and newspapers printed in America in the eighteenth century.

Persons interested in further information about this fellowship should write, before January 31, 1989 to: John B. Hench, Associate Director for Research and Publication, American Antiquarian Society, 185 Salisbury Street, Worcester, Massachusetts, 01609-1634. USA

DICTIONARY OF CANADIAN BIOGRAPHY

With the aid of a special two-year grant from the Social Sciences and Humanities Research Council, the DCB is at present undertaking research to identify persons who died between 1901 and 1925 and who should be candidates for its first 20th-century volumes. Researchers who are working on periods of years in which the careers of such candidates were lived should contact the CDB. Of special interest are candidates, outside the group of leading figures, who might not easily come to the attention of the DCB. Please write in either French or English to: Dictionary of Canadian Biography, 243 College Street, Fourth Floor, Toronto, Ontario. M5T 1R5

TO MEMBERS OF THE CHA:

Following the announcement of my retirement in the last CHA Newsletter, I have received many expressions of gratitude. I was deeply touched and wish to thank all those who telephoned, wrote or visited me at the office before I left. I cherish my twelve years' experience with the Canadian Historical Association, but, since all good things must come to an end, I thought it wise to retire before reaching my seventieth birthday.

My sincere regards to all the historians and archivists I have met during my years with the CHA.

All my love!

Therese Boucher

AIDE FINANCIERE

BOURSE DE VOYAGE DE LA WAYNE STATE UNIVERSITY

Le Centre d'archives du travail et des affaires urbaines de la Wayne State University est heureux d'annoncer son programme d'aide financière de voyage jusqu'à concurrence de 700 \$ par personne. Ce programme est rendu possible grâce à une bourse de la fondation Henry J. Kaiser de Menlo Park, Californie. Pour plus d'informations contactez: Philip P. Mason, Archives of Labour and Urban Affairs, Walter P. Reuther Library, Wayne State University, Detroit, Michigan 48202, USA.

AMERICAN ANTIQUARIAN SOCIETY

L'American Antiquarian Society et l'American Society for Eighteenth-Century Studies (AAS et ASECS) offrent conjointement pour l'année 1989-90 une bourse de résidence de recherche sur tout sujet traitant du XVIIIe siècle américain. L'aide accordée sera de 800 \$ par mois de recherche à la bibliothèque de l'AAS reconnue pour la richesse de ses collections de volumes, brochures, almanachs et journaux imprimés en Amérique au cours de ce siècle.

Les personnes intéressées doivent soumettre leur demande avant le 31 janvier 1989 à: John B. Hench, Associate Director for Research and Publication, American Antiquarian Society, 185 Salisbury Street, Worcester, Massachusetts, 01609-1634, USA.

DICTIONNAIRE BIOGRAPHIQUE DU CANADA

Grâce à une subvention spéciale du Conseil de recherches en sciences humaines du Canada s'échelonnant sur deux ans, le DBC entreprend actuellement la recherche visant à découvrir parmi les personnes décédées entre 1901 et 1925, des candidats aptes à figurer dans les premiers volumes consacrés au XXe siècle. Les chercheurs et chercheuses spécialisés sur la fin du XIXe siècle et début du XXe, période durant laquelle se sont déroulées les carrières de ces candidats, sont priés de contacter le DBC. Les renseignements concernant les personnes qui ne font pas partie des groupes sociaux en vue et qui pourraient échapper à l'investigation du DBC seraient grandement appréciés. Veuillez écrire en français ou en anglais, à: Dictionnaire biographique du Canada, Maison Omer-Gingras, Université Laval, Québec (Québec) G1K 7P4.

AUX MEMBRES DE LA SHC:

Je désire remercier tous ceux et toutes celles qui, après l'annonce de ma retraite dans le dernier Bulletin de la SHC, m'ont témoigné des marques de reconnaissance soit par visite au bureau, téléphone ou par lettre. Je fus profondément touchée par tous ces témoignages. Je garde un bon souvenir de mes douze années au service de la Société historique du Canada, mais comme toute bonne chose a une fin, j'ai cru qu'il était temps de prendre ma retraite durant ma soixante-dixième année.

Un gros bonjour à tous les historiens et toutes les historiennes ainsi qu'aux archivistes que j'ai connus lors de mon stage à la SHC.

Je vous aime bien!

Thérèse Boucher

DIRECTORY OF MEMBERS

The CHA is currently compiling information and data to complete the Directory of Members. Please note the title has been changed from Directory of Historians to Directory of Members. During the compilation of data, it became increasingly evident many members did not wish to be included in the Directory because of their non-history related professions or their retired status. The CHA Secretariat feels all CHA members are welcome and encouraged to be included in the Directory since any interest in history is worth mentioning. Please fill out the "Membership Data" section on your next renewal of membership form or write to the Secretariat to request a form which has been drawn up for this purpose. We are confident a Directory of Members of the CHA will be completed in the new year.

Lyne St-Hilaire-Tardif
Office Manager of the CHA

CHA ANNUAL CONFERENCE PROCEEDINGS ON MICROFICHES, 1987

The Canadian Historical Association is pleased to announce its 1987 annual conference proceedings on microfiches. This microfiches set offers libraries, historians, history departments, students and other interested individuals and groups, many research papers in Canadian and non-Canadian history topics. Almost all of the 143 papers presented at the 1987 CHA Conference in Hamilton, Ontario are available in the CHA ANNUAL CONFERENCE PROCEEDINGS ON MICROFICHES, 1987. Also included are the complete conference programme, table of contents, and authors' list and the CHA Presidential Address. The conference proceedings are now available on microfiches and they will be colour coded for easier handling and storage. To order, send \$100 per set today. (A special rate of \$30 applies to individuals holding membership in the CHA - this excludes all institutional members.) The address is: The Secretariat, Canadian Historical Association, 395 Wellington Street, Ottawa, Ontario. K1A 0N3

THE CANADIAN HISTORICAL ASSOCIATION BOOKLETS

At the Annual Meeting of the Canadian Historical Association held in Windsor, Ontario in June 1988, motion was passed to increase the price of both the Historical Booklets and Canada's Ethnic Groups Series to \$2.50 each. This increase in price is to offset increased cost of postage, printing and handling. A special price is still available for orders of ten (10) or more booklets (\$2.00 each).

THE CANADIAN HISTORICAL ASSOCIATION MEMBERSHIP FEES

At the Annual Meeting of the Canadian Historical Association held in Windsor, Ontario, in June 1988, motion was passed to increase the price of some membership fees. The categories of Professional, Emeritus, General and Affiliated Society will not be increased. The categories of Student go from \$10 to \$12, Institutional from \$40 to \$55 and Life from \$400 to \$500. It was also decided that Institutional members will no longer be eligible for membership in the Life Membership category. It is hoped that this increase can offset the anticipated deficit for 1989.

REPertoire DES MEMBRES

La SHC compile présentement les données pour compléter le Répertoire des membres. Veuillez noter que le titre "Répertoire des historiens" a été changé pour celui de "Répertoire des membres". Lors de la compilation des données, il a été remarqué que bon nombre de nos membres ne voulaient pas être inclus dans le Répertoire simplement parce que leurs professions/vocations n'étaient pas historiques ou qu'ils étaient membres émérites. Le secrétariat de la SHC considère cependant que tous les membres de la SHC sont bienvenus au Répertoire. S'il vous plaît, veuillez compléter la section "Répertoire des membres de la SHC" de votre prochain formulaire de renouvellement de cotisation ou contactez le Secrétariat de la SHC pour recevoir celui qui a été conçu spécialement pour le Répertoire. Nous sommes confiants que le Répertoire des membres de la SHC sera terminé pour la nouvelle année.

Lyne St-Hilaire-Tardif
Responsable du secrétariat de la SHC

LES ACTES DU CONGRES ANNUEL DE LA SHC SUR MICROFICHES, 1987

La Société historique du Canada est aujourd'hui heureuse de pouvoir présenter sur microfiches, presque tous les 142 travaux qui ont été offerts à l'intérêt des congressistes de la Société à Hamilton, Ontario, en juin 1987. Ces Actes comprennent des communications qui portent sur des sujets canadiens ou étrangers, le programme, une table des matières, une liste des auteurs et le discours du président de la SHC. Des couleurs servent de codes pour faciliter l'usage et le rangement de ces microfiches. Au total, donc, un document d'une grande valeur pour les bibliothèques, les historiens, les départements d'histoire et leurs étudiants, ainsi que pour tous les individus intéressés à l'histoire. Un ensemble vaut 100 \$. Un prix spécial de 30 \$ sera consenti aux membres de la Société historique du Canada à l'exception des membres institutionnels. Vous pouvez vous les procurer à l'adresse suivante: Le Secrétariat, Société historique du Canada, 395, rue Wellington, Ottawa (Ontario) K1A 0N3.

LES BROCHURES DE LA SOCIÉTÉ HISTORIQUE DU CANADA

A la réunion annuelle de la Société historique du Canada en juin 1988 à Windsor, Ontario, il a été décidé d'augmenter le prix des Brochures historiques et de la collection les Groupes ethniques du Canada à 2,50 \$ chacune. Cette augmentation servira à défrayer les hausses de frais de poste, imprimerie et manutention. Un prix spécial de 2,00\$ l'unité est encore disponible pour une commande de 10 exemplaires et plus.

COUTS DE COTISATION DE LA SHC

Lors de la réunion annuelle de la Société historique du Canada en juin 1988 à Windsor, il a été décidé d'augmenter le prix de quelques catégories de cotisation. Les catégories de membres professionnels, membres émérites, membres ordinaires et sociétés affiliées ne sont pas incluses dans les hausses de prix. La catégorie des membres étudiants passera de 10 \$ à 12 \$, celle des institutions de 40 \$ à 55 \$ et celle des membres à vie de 400 \$ à 500 \$. Il a été aussi décidé que dorénavant, les membres institutions ne pourront adhérer à la catégorie de membres à vie. Il est à espérer que ces hausses aideront à combler le déficit prévu pour 1989.

ANNOUNCEMENTS FOR THE NEWSLETTER

We are asking our members, whenever possible, to forward their material in both official languages (conference announcements, calls for papers, etc.) before October 31, 1988. The CHA's translation costs are already quite large. In addition, the editors also spend a lot of their time on translation.

NEW ARCHIVES BUILDING FOR GATINEAU

Communications Minister, Flora MacDonald and Gatineau member of Parliament, Claudy Mailly, announced on September 29 that a new custodial facility for the National Archives of Canada has been approved for the Gatineau area. The new facility will provide much-needed space for custodial and laboratory work and storage of Canada's treasure of historical documents. Public Works Minister, Stewart McInnes has been asked to initiate discussions immediately with officials in the Gatineau area to obtain an appropriate site. The plans for the facility call for a modular approach so that the building can be phased in as required to meet the long-term expansion needs of the National Archives.

ANNONCES POUR LE BULLETIN

Nous demandons à nos membres individuels ou collectifs de faire leur possible pour expédier au secrétariat dans les deux langues officielles du pays, toutes les annonces (avis de congrès, appels de communications, etc.) et textes qu'ils désirent faire paraître dans le Bulletin, avant le 31 octobre 1987. La traduction à contrat coûte quelques centaines de dollars par année à la SHC; la traduction faite par les éditeurs consomme beaucoup de leur temps.

NOUVEL IMMEUBLE DES ARCHIVES NATIONALES A GATINEAU

La ministre des Communications, madame Flora MacDonald, et la députée de Gatineau, madame Claudy Mailly, ont annoncé le 29 septembre que le projet de construction dans la région de Gatineau d'une nouvelle installation de conservation destinée aux Archives nationales du Canada a été approuvé en vue de combler les besoins de locaux qui avaient été définis dans la réponse du gouvernement au Comité permanent des communications et de la culture, le printemps dernier. Il a été demandé au ministre des Travaux publics d'amorcer des pourparlers avec les représentants de la région de Gatineau afin d'obtenir un emplacement approprié. Les plans de la nouvelle installation sont fondés sur une conception modulaire pour que la construction puisse se faire progressivement pour répondre aux besoins d'expansion à long terme des Archives nationales.